
14. maj 2013

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Vil Naalakkersuisut fremover benytte de midler man får ind gennem miljøafgiften til 
miljøforbedringer, eksempelvis til renovering af utætte familiehuse?

(Hans Enoksen, Siumut)

Begrundelse:
Siumut var i sin tid imod indførelse af miljøafgiften, idet Siumut havde den opfattelse, at såfremt 
man ikke havde et konkret formål med afgiften, ville der kun være tale om en afgift, der alene ville 
betyde flere indtægter til Landskassen.

Man har i Finanslovene for 2012 og 2013 skønnet, at man med afgiften på 10 øre pr. liter for 
brændstoffer, ville indbringe Landskassen med 20 mio. kr. om året.

Jeg ønsker at mit spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.


